

學生資助處 - 學生資助計劃

在職家庭及學生資助事務處轄下的學生資助處為有需要的學生提供多項資助計劃。符合資格的學生可申請以下兩項資助計劃以補助其學費及生活開支：

- [專上學生資助計劃](#)
- [專上學生免入息審查貸款計劃](#)

「專上學生免入息審查貸款計劃」旨在配合「專上學生資助計劃」，提供貸款以協助合資格學生繳付學費。因此，符合資格的學生可同時申請此兩個計劃。

有意於 2020/2021 年度申請以上計劃的同學，須經由「學資處電子通 - 我的申請」網上平台 (<https://ess.wfsfaa.gov.hk>) 遞交申請。



	專上學生資助計劃	專上學生免入息審查貸款計劃
俗稱	“Grant & Loan”	“Non-means”
2020/2021 學年的資助/貸款上限	<ol style="list-style-type: none">1. 學費資助(毋須償還) -- \$87,0102. 學習開支助學金(毋須償還) -- \$6,0003. 生活費貸款 -- \$53,070 <p>(共\$146,080)</p>	<ul style="list-style-type: none">• 合資格的學生的最高貸款額將為該學年應繳學費的總額。• 2020/2021 學年的個人終身貸款限額 \$383,500。• 如個人終身貸款限額未足夠讓合資格學生完成修讀首個達致學士學位程度的課程時，學生可申請「擴展的免入息審查貸款計劃」下的終身貸款限額，但以\$100,000 為限。
行政費	全免	\$180 (遞交申請時及其後每年收取)
其他資料	<p>「學資處電子通 - 我的申請」網上示範: https://ess.wfsfaa.gov.hk/demo/tc/</p> <p>課程編號一覽表: http://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/tc/postsecondary/fasp/general/coding.htm</p> <p>申請指引: 專上學生資助計劃: http://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/pdf/common/Form/fasp/FASP_1A.pdf</p> <p>專上學生免入息審查貸款計劃: http://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/pdf/common/Form/nls/NLSPS1A.pdf</p>	

Student Finance Office - Financial Assistance Schemes

The Student Finance Office (SFO) under the Working Family and Student Financial Assistance Agency (WFSFAA) provides a number of financial assistance schemes to needy students. Eligible students may apply for the following schemes to finance their tuition fees and living expenses:

- [Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students \(FASP\)](#)
- [Non-means-tested Loan Scheme for Post-secondary Students \(NLSPS\)](#)

The NLSPS is used to complement the FASP to provide loans to eligible students to settle tuition fees. Therefore, eligible students may apply for the FASP and the NLSPS simultaneously.

Students who would like to apply the above scheme(s) for the 2020/2021 academic year must submit the application through "SFO E-link – My Applications" platform (<https://ess.wfsfaa.gov.hk>).



	Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students (FASP)	Non-means-tested Loan Scheme for Post-secondary Students (NLSPS)
Common Term	"Grant & Loan"	"Non-means"
Maximum Level of Assistance in 2020/2021 Academic Year	1. Tuition Fee Grant (Need Not Repay) -- \$87,010 2. Academic Expenses Grant (Need Not Repay) -- \$6,000 3. Living Expenses Loan -- \$53,070 (Total \$146,080)	<ul style="list-style-type: none"> • The maximum amount of loan you may receive under the NLSPS is the annual tuition fees payable for the course under application. • For the 2020/2021 academic year, the combined life-time loan limit is \$383,500. • Eligible students who have exhausted their life-time loan limit for studying programmes for attaining their first degree-level study may apply to use up to \$100,000 of their life-time loan limit under the Extended Non-means-tested Loan Scheme (ENLS).
Administrative Fee	NIL	\$180 (for each application and each loan account upon submission of application and annually thereafter)
Other Information	<p><u>Online Demonstration of "SFO E-link - My Applications":</u> https://ess.wfsfaa.gov.hk/demo/en/</p> <p><u>Programme Information - Course Coding Sheet:</u> http://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/en/postsecondary/fasp/general/coding.htm</p> <p><u>Application Guidance Notes:</u> FASP: http://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/pdf/common/Form/fasp/FASP_1B.pdf</p> <p>NLSPS: http://www.wfsfaa.gov.hk/sfo/pdf/common/Form/nls/NLSPS1B.pdf</p>	